

Studienævn: Studienævn for Religionsstudier
Dato: 14-03-2018 kl. 10-12
Lokale: Mellemøststudiers Mødelokale

Referat

Til stede: Tim Jensen (TJ), Niels Reeh (NR), Katrine Frøkjær Baunvig (KFB), Stine Søndergaard Jakobsen (SSJ), Thea Lindholm Kaspersen (TLK), Louise Funch Clausen (LFC), Isa Egholm Christensen (FV), Pia Hansen (PH)

Referent: Tine Jambang

Mødet blev gennemført med følgende dagsorden:

1) Godkendelse af dagsorden

Studienævnet godkendte dagsordenen

2) Godkendelse af referat fra 11. januar 2018

Referatet blev godkendt

3) Meddelelser

a) Nyt fra studieleder:

Rekvistion: TJ kunne meddele, at rekvistionen for undervisning i efteråret 2018 nu er endeligt godkendt

Uregelmæssigheder: TJ orienterede om endnu en sag om uregelmæssigheder, som er videregivet til rektor. TJ henlede underviserens opmærksomhed på, at det er vigtigt at have empiri og evidens klar i tilfælde af behov for indberetning.

Undervisning efteråret 2018: TJ har ansøgt instituttet om at få ansat Anna Mogensen (AM) til det projektorienterede forløb, hvilket institutleder har godkendt og stillingen slås op.

Ny lokalaftale om kompensation og tillæg for studieledelse: TJ orienterede om nogle justeringer mht. overgangsfasen ift. visse studienævn. Religionsstudier ikke 'ramt'.

Åbent Hus 24.2.: TJ orienterede om, at der havde været pænt besøg ved arrangementet, hvor han selv havde holdt oplæg af to omgange

Studenterrepræsentant i Aftagerpanelet: Louise Funch Clausen kommer til at sidde i Aftagerpanelet i det kommende år.

Internationalisering: to studerende skal til udlandet i det kommende semester: een i praktik i Bangkok, en anden på universitet i Rom

Møde i Censorkorpset for Religionsvidenskab: Laura Feldt og Katrine Frøkjær Baunvig holder oplæg på mødet. Censorkorpset har bedt om oplysninger om karaktergennemsnit på uddannelserne. Lotte Bloch har været involveret og der er videreformidlet link til WhiteBook

Projektorienteret forløb: PH, FV og TJ skal se på det

Efteruddannelsesdag for gymnasielærere: 5 undervisere er blevet bedt om at komme med en manchet på et par linjer om deres oplæg. Den slags aktiviteter er godt for samarbejde og rekruttering

Internationalisering: TJ har igen talt med kolleger i henholdsvis Tromsø og Hannover: men det viser sig igen meget vanskeligt at koordinere.

Medarbejdermøde IH: TJ oplyste, at prodekanen havde informeret om, hvordan fakultetet behandler klagesager, og at proceduren sikrer studerendes retssikkerhed. Alle har fået slides.

Optagelse 2018: TJ oplyste, at det forventede optag er på 49 mod 40 sidste år pga. opjustering. PH tilføjede, at der på kandidatuddannelserne er 22 ansøgere med 1. prioritet og 2 ansøgere med 2. prioritet

Uddannelsesudvalgsmøde IH:

- **Samdrift:** Religionsstudier tilbyder hvert 2., 3. eller 4. semester i samarbejde med Amerikanske Studier at udbyde valgfaget: American Religions. I forhold til evt. anden såkaldt samdrift understregede TJ, at det udelukkende er kandidatuddannelserne, der skal fokuseres på.
- **Mobning af undervisere:** På mødet drøftedes, på baggrund af en APV, mulige procedurer i forbindelse med evalueringer, der kan karakteriseres som mobning af undervisere. TJ havde anbefalet, at undervisere fik at vide, at de hvis de har oplevelse af struktureret mobning, skal henvende sig først til TJ, og derefter – om nødvendigt – til institutleder.

GRUS: Der har været afholdt gruppesamtale med institutleder Martin Reinheimer. TJ vurderede ikke, at han kunne referere fra mødet.

Strejke – lockout: TJ informerede kort om, at der den 19. marts afholdes møde for medlemmer af fagforeninger i forbindelse med den varslede lockout. TJ vidste ikke, om studieledere muligvis blev friholdt pga. deres arbejde med optag af kvote 2 ansøgere.

Ministerielle Udvalg vedr. Universitetsuddannelser: TJ nævnte anbefaling om at fratage de studerende indflydelse via studienævnet, og anbefaling om at studieleder ikke længere udpeges på baggrund af studienævnets indstilling, men direkte af leder. Der ville således blive tale om en enstrengt ledelse af uddannelserne. TJ opfordrede de studerende til når tiden var inde at engagere sig, da det som antydtes muligvis vil reducere deres mulighed for indflydelse samt fjerne en af de sidste rester af demokratiske procedurer.

b) Nyt fra studienævnsekretær

Intet

c) Nyt fra studiesekretær

Evaluering: PH oplyste, at evaluering skal ske i uge 18, og at underviserne er blevet informeret.

Ændring i skema: PH bad om, at underviserne ALTID samarbejder med PH om ændring i skema, da det ellers giver problemer i ft. 'Mit skema'.

Skema- og eksamensplanlægning: PH indkalder til begge dele inden længe for at være på forkant.

d) Nyt fra faglig vejleder

Intet

e) Nyt fra RELIGIO

Intet

4) Merit- og dispensationsansøgninger

Se lukket referat

5) Sager til behandling eksamen

Intet

6) Sager til behandling studieordninger

Intet

7) Sager til behandling kvalitetspolitikken

a) Undervisnings- og studiestart september 2018: TJ orienterede om meddelelse fra fakultetet om at semestret begynder mandag den 3. september, og der derfor kun kan arrangeres aktiviteter med relevans for studiestartprøven fra og med den 3. Han har derfor bestilt lokaler til den del af studiestarten til mandag og tirsdag 3.-4. september.

8) Andre sager til behandling**a) Ansøgning om ekskursionsstøtte:**

Da 4 af ansøgerne sidder i studienævnet, var de ikke med under drøftelsen.

Studienævnet mente, at der var ansøgt om et endog meget anseeligt beløb til en relativt beskeden ekskursion. Studienævnet bevilgede dog kr. 10.000 til turen. TJ opfordrede KFB, der er ekskursionsleder, til at søge egne udgifter dækket.

b) Ansøgning om finansiering af Axis Mundi

Studienævnet besluttede at bevilge kr. 4.000, idet man mente at dette beløb burde kunne dække udgifter til to numre. Næste nr. forventes klar 2. maj. Studienævnet skal have eks. af bladet, når det er udkommet

c) Ansøgning om støtte til klipforøgelse på printkort

TJ ville videresende spørgsmålet til Inger-Marie Christensen på Universitetspædagogik mhp. om forsøgsprojektet og/eller IT-chef Kurt Gammelgaard kan beslutte at sponsorere ekstra prints til de studerende, der deltager i forsøget med 'no-devices'.

Ansøgning om økonomisk støtte til Tværfaglig dag 7.4.2018

Studienævnet bevilgede kr. 200 som ansøgt forudsat at studieleder præsenteres for et program. FV lovede at sørge for dette.

d) Forslag om mini -specialereception

Laura Feldt har indsendt forslag om at der afholdes en minireception den 1. juni, når de studerende har afleveret deres speciale.

Studienævnet var enige om, at det var et fint initiativ og besluttede, at der kunne serveres et glas vin og kage. TJ bestyrer indkøb og FV og Laura Feldt sørger for selve arrangementet

e) Program for Karrieredagen d. 2.5.2018

Aftagerpanelet har fremsendt endelig program for Karrieredagen den 2. maj, som studienævnet godkendte.

9) Sager til behandling (undervisning)**a) Samdriftsfag: Ancient Religions**

Forslag til dette samdriftsfag har tidligere være drøftet i studienævnet. Studienævnet besluttede at faget udbydes som valgfag i et semester, før man tager stilling til om det skal forsøges indarbejdet i studieordningen. Man mener fortsat, at der er en del fag-faglige udfordringer og krav, der skal tages højde for. Studienævnet ønsker derfor bl.a. at basere en beslutning på grundlag af tilslutning til og evaluering af et enkelt forsøg.

b) Rapport om akademisk skriftlighed

Caroline Schaffalitzky de Muckadell (CSdM) har afleveret rapport om tiltaget *Akademisk skriftlighed*. TJ udtrykte stor tilfredshed med rapporten og CSdM's indsats nu som før.

c) Fællesbestemmelser for samdriftsfag på kandidatniveau – ændringer 2018

Fakultetet har fremsendt ændrede fællesbestemmelser for Samdriftsfag på kandidatniveau. Studienævnet behandlede ændringsforslagene. Der var ingen kommentarer, hvorefter disse godkendtes. Fakultet underrettes.

10) Eventuelt

Næste møde i studienævnet aftales til den 4. april 2018.

Tim Jensen
Studienævnsformand

/

Tine Jambang
Studienævnssekretær